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Saksframlegg 
 

 

Orienteringer/drøftinger - Formannskapet 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Tone Åsrud Reime FE - 033 
 

14/3959 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/50 
 

Formannskap PS 18.09.2014 

 

 

Rådmannens forslag: 

 

1. Status drift – økonomi 
2. Status – Tomtesalg 
3. Innbygger- og næringslivstrefdshetsundersøkelse 
4. Stedlig kontroll – Skatteoppkreverkontoret – Vedligger 
5. Status – Reguleringsplan skytebane Nordskogen – Skriv fra Fylkesmannen i Østfold 

vedligger 
6. Årsmelding/årsregnskap 2012/2013 fra Kirkelig Fellesråd - Vedligger 
 
Formannskapets vedtak: 
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Saksframlegg 
 

 

Godkjenning av møteprotokoll - Formannskapets møte 12.06.14 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Tone Åsrud Reime FE - 033 
 

14/3954 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/51 
 

Formannskap PS 18.09.2014 

 

 

Rådmannens forslag: 

 

Protokoll fra formannskapets møte 12.06.14 godkjennes. 
 

Formannskapets vedtak: 
 
 

 
 
Saksopplysninger: 
 

Protokoller fra offentlige utvalg skal formelt godkjennes før vedtakene iverksettes. I praksis 
godkjenner ordfører Erik M. Unaas (H) protokollen på vegne av formannskapet når denne er 
ferdigskrevet. 
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Saksframlegg 
 

 

Godkjenning av møteprotokoll - Formannskapets møte 30.06.14 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Tone Åsrud Reime FE - 033 
 

14/3893 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/52 
 

Formannskap PS 18.09.2014 

 

 

Rådmannens forslag: 

 

Protokoll fra formannskapets møte 30.06.14 godkjennes. 
 

Formannskapets vedtak: 

 

 

 

Saksopplysninger: 

 

Protokoller fra offentlige utvalg skal formelt godkjennes før vedtakene iverksettes. I praksis 
godkjenner ordfører Erik M. Unaas (H) protokollen på vegne av formannskapet når denne er 
ferdigskrevet. 
 
 

 

 

Vedlegg: 

Møteprotokoll - Formannskap - 30.06.2014 
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Saksframlegg 
 

 

Høgskoletilbud høsten 2014. Melding 
 
 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Henning Sætra  
 

14/1208 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/23 
 

Administrasjonsutvalget PS 16.09.2014 

14/53 
 

Formannskap PS 18.09.2014 

 
 
Rådmannens forslag: 
 
Meldingen tas til orientering. 
 
Formannskapets vedtak: 
 
Administrasjonsutvalgets vedtak: 
 
 
 
Saksopplysninger: 
 
Som administrasjonsutvalget er orientert om tidligere, gikk det i våres ut tilbud om 4 ulike 
høgskolestudier . Ved søknadsfristens utløp, viser det seg å være for få påmeldte til to av 
studiene: 
 
· Grunnleggende pedagogikk for assistenter i barnehage og SFO 
· Hverdagsrehabilitering 
 
De to andre studiene har solid påmelding og er vedtatt gjennomført: 
 
· Jus i arbeidslivet 
· Utviklingshemming og aldring (målgruppe: assistenter i PU-boliger) 
 
Studiestedet blir kulturtorget på Mysen og oppstart er satt til 23. hhv 24 september. 
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Rådmannens merknader: 
 
Det er positivt at vi nå får i gang 2 studier i samarbeid med Høgskolen i Østfold. Helst skulle 
vi hatt oppstart på alle 4, men det er fortsatt en jobb å gjøre for å involvere alle kommunene 
i Indre Østfold i dette kompetanseprosjektet. Sammen med Indre Østfold Utvikling jobbes 
det også med å involvere næringslivet i regionen. Næringslivet har i år deltakere på det ene 
studiet – Jus i arbeidslivet. 
 
Vi starter nå forberedelsene og planleggingen for  høsten 2015. Det er etablert en (uformell) 
plangruppe der 4 av kommunene i regionen deltar. Videre kobles Indre Østfold Utvikling på 
dette arbeidet.  
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Saksframlegg 
 

 

Kommune- og fylkestingsvalget 2015 - Fastsetting av valgdag 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Tone Åsrud Reime FE - 014 
 

14/2887 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

 
 

Kommunestyret PS  

14/54 
 

Formannskap PS 18.09.2014 

 

 

Rådmannens forslag: 

 

Kommune- og fylkestingsvalget 2015 avholdes også søndag 13.09.15. 
 
1. Kommune- og fylkestingsvalget 2015 avholdes i ett stemmested – Eidsberghallen – for 

hele kommunen. 
2. Valgstyret fastsetter stemmetider for søndag 13.09. og mandag 14.09.15. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
 
 
 
 
Saksopplysninger: 
 
Ved kgl. Res. av 06.06.14 ble valgdagen for kommune- og fylkestingsvalget 2015 fastsatt til 
mandag 14.09.15. Hvert enkelt kommunestyre kan med hjemmel i valgloven vedta at det i 
tillegg skal holdes valg søndagen før den offisielle valgdagen. 
 
Eidsberg kommune har hatt og har tradisjon for 2-dagers valg, med unntak av perioden 
1997-2003 da Posten hadde ansvaret for forhåndsstemmegivningen. Inntil kommune- og 
fylkestingsvalget i 2011 har valg blitt avholdt i 5 stemmekretser. 
 
I 2011 ble det avholdt valgting for alle kretser i Eidsberghallen på søndag og i alle kretser på 
mandag. Det medførte at stemmene som ble avgitt på søndag og som tilhørte de andre 
kretsene, ble regnet som «fremmede stemmer». Det ble derfor opprettet en egen 
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stemmekrets for å lette opptelling og protokollering. 
 
Ved stortings- og sametingsvalget i 2013 vedtok kommunestyret å endre stemmekretsene 
slik at Eidsberg kommune er èn stemmekrets og valgtinget ble avholdt i Eidsberghallen både 
mandag og søndag.    
 
Rådmannens merknader: 
 
I medhold av valglovens §9-2 kan kommunestyret selv, med tilslutning fra minst 1/3 av 
medlemmene, vedta at det på ett eller flere steder i kommunen skal holdes valg også 
søndagen før den offisielle valgdagen. Vedtaket må treffes senest og samtidig med 
budsjettet for det året valget skal holdes. 
 
Erfaringen fra gjennomføringen av stortingsvalget i 2013 med ett stemmested var positiv og 
medførte heller ikke lavere valgdeltagelse. Forhåndsstemmegivningen ble holdt på 
biblioteket med stor økning i deltagelsen. 
 
Det fremmes forslag om at det også ved kommune- og fylkestingsvalget i 2015 at Eidsberg 
kommune fortsatt skal være èn stemmekrets med bakgrunn i: 
 
1. God erfaring med stortingsvalget i 2015. 
2. Fra og med stortingsvalget i 2013 er alle kommuner og fylkeskommuner pålagt å bruke 

ett felles elektronisk valgsystem – EVA – noe som fungerte greit. Både dette 
valgsystemet og fremtidige elektroniske løsninger krever betydelig IT-kompetanse og har 
økonomiske konsekvenser. 

3. Stemmestyrene kan ikke lenger bestå av politikere som står oppført på stemmesedler 
ved noe valg, noe som betyr flere ansatte som må delta ved valgtinget. 

4. Ekstra ressurser personalmessig, både organisatorisk og økonomisk ved ett stemmested, 
jfr. godtgjørelse, bevertning, overtid m.v. 

5. Økning i antall forhåndsstemmer. 
 
Det gjøres oppmerksom på at eventuell endring i stemmekretser må være vedtatt og meldt 
til Kartverket innen 31.03.2015. 
 
Ved stortingsvalget 2013 ble det gjort forsøk med elektronisk stemmegivning 
(forhåndsstemmegivning) fra PC. I.h.t. evalueringen er det fortsatt diskusjon om dette og det 
vil foreløpig ikke bli videreført, mens forsøket med elektronisk stemmegivning i 
stemmelokalet vil også ved dette valget videreføres. Det er ønskelig med bredere erfaring 
før det eventuelt iverksettes. 
 
Eidsberg kommune har tradisjon for 2-dagers valg og foreløpig bør dette videreføres med 
bakgrunn i: 
 
1. Tilgjengelighet, d.v.s. tilrettelegge for ulike velgeres behov 
2. Unngå kødanning i valglokalene på valgdagen (mandag) på spesielle tidspunkt 
3. Øke valgdeltagelsen, jfr. tilgjengeligheten 
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I.h.t. valglovens bestemmelser er seneste lukningstid kl. 21.00. Ved 2-dagers valg har 
lukningstiden vært satt til kl. 18.00 på søndager. Det gjøres de samme forberedelsene fra 
administrasjonens side både ved 1-dagsvalg og 2-dagsvalg. Merarbeidet med 2-dagers valg 
skriver seg fra organisering og spesielt protokollering. Valgstyret er tidligere gitt 
myndigheten til å fastsette stemmetiden. 

 
Konklusjon: 
 
Det foreslås som tidligere at tradisjonen med 2-dagers valg inntil videre videreføres og at 
valgstyret delegeres myndighet til å fastsette stemmetid. 
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Saksframlegg 
 

 

Rasismefri sone 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Henning Sætra  
 

14/3215 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/55 
 

Formannskap PS 18.09.2014 

 

 

Rådmannens forslag: 

 

1. Eidsberg kommune inngår ikke kontrakt med Norsk Folkehjelp om Rasismefri Sone.  
2. Kommunen har som arbeidsgiver lenge vært opptatt av inkludering og toleranse og har 

dette som viktige elementer i egen arbeidsgiverpolitikk.  
3. En erfarer at det er stor bevissthet på temaene diskriminering og likestilling og det 

arbeides aktivt med å fremme verdier og holdninger som bidrar til en positiv utvikling på 
dette viktige området. 

 
Formannskapets vedtak: 
 
 
 
 
Saksopplysninger: 
 
Fagforbundet og Norsk folkehjelp oppfordrer alle kommuner til å inngå kontrakt om 
Rasismefri Sone. Ved å inngå en slik kontrakt, forplikter vi oss til å: 
 
· Betale en årskontingent (kr. 10000 + 500 pr enhet) 
· Være aktive ift diskriminering på arbeidsplassen 
· Oppfordre personer med minoritetsbakrunn til å søke utlyste stillinger og innkalle 

kvalifiserte søkere med minoritetsbakgrunn til intervju 
· Synlig markere at kommunen er Rasismefri Sone 
 
Som medlem får vi bl.a. tilgang til profileringsmateriell og rådgivningstjenesten i Norsk 
Folkehjelp. 
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Rådmannens merknader: 
 
Likestillings- og diskrimineringsarbeid i Eidsberg kommune: 
 
Gjennom tiltaket «Rasismefri Sone» setter Norsk Folkehjelp fokus på verdier som inkludering 
og toleranse. Likestilling er også sentralt i dette perspektivet. Som arbeidsgiver har vi nå 4 
egne lover som vi skal forholde oss til på dette området. Disse omhandler: 
 
· Forbud mot diskriminering på grunn av nedsatt funksjonsevne 
· Forbud mot diskriminering på grunn av seksuell orientering, kjønnsidentitet og 

kjønnsuttrykk 
· Forbud mot diskriminering på grunn av kjønn (likestilling) 
· Forbud mot diskriminering på grunn av etnisitet, nasjonal opprinnelse, avstamning, 

hudfarge, språk, religion og livssyn 
 
I tillegg inneholder Arbeidsmiljøloven bestemmelser som omhandler forhold som alder, 
politisk syn, fagforeningstilhørighet m.m. 
 
Vi måles hvert år på likestilling. Med utgangspunkt i bl.a. årsmelding og statistiske data, deler 
Likestillingsombudet hvert år karakter til kommunen i Norge. Fra å ha vært på rødt via gult er 
Eidsberg kommune de siste to årene plassert i grønn sone. Likestillingsombudet tar i denne 
vurderingen i hovedsak utgangspunkt i likestilling mellom menn og kvinner. 
 
Som arbeidsgiver er vi forpliktet til å innrette oss etter det lovverket som foreligger på 
området diskriminering og likestilling. Gjennom interne rutiner og retningslinjer og ikke 
minst aktiv handling skal lovverket på dette området være førende. Av konkrete, interne  
tiltak som bidrar til å demme opp mot rasisme og diskriminering er det verdt å nevne: 
 
· Som IA-bedrift har vi særlige forpliktelser i.f.t. personer med nedsatt funksjonsevne og 

eldre arbeidstakere 
· Vi har vedtatt egne retningslinjer som omhandler trakassering og mobbing på 

arbeidsplassene 
· I nært samarbeid med NAV og andre aktører åpner vi arbeidsplassene for personer som 

trenger arbeidstrening og praksisplass for en periode. Deltakerne på disse tiltakene 
representerer et stadig større etnisk mangfold 

· I nylig vedtatt strategidokument for rekruttering fremheves innvandrere og det stadig 
økende antall innbyggere med annen etnisk bakgrunn enn nordisk som et stort 
arbeidskraftpotensiale 

 
Innenfor området diskriminering og likestilling finnes mange ulike organisasjoner og 
foreninger som ønsker at vi forplikter oss i form av medlemskap og kontingent. Vi skal jobbe 
aktivt for å fremme gode holdninger og gjennom aktive handlinger vise at vi tar disse 
utfordringene på alvor. Det er prisverdig at Norsk Folkehjelp, Fagforbundet og flere andre 
organisasjoner flagger disse sakene aktivt, men jeg vil ikke anbefale at vi forplikter oss 
gjennom en kontrakt om Rasismefri sone. 
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Vedlegg: 

Ordførerbrev 
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Saksframlegg 
 

 

Stiftelsen Mysen idrettspark - invitasjon til samarbeid 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Knut Olav Brekklund Sæves FA - D11 
 

14/3669 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/40 
 

Hovedutvalg for kultur og oppvekst PS 16.09.2014 

 
 

Kommunestyret PS  

14/56 
 

Formannskap PS 18.09.2014 

 

 

Rådmannens forslag: 

 

Saken legges fram for formannskapet/kommunestyret med slik innstilling: 
 
1. Eidsberg kommune skal gjennom en utvidet styringsgruppe lede arbeidet med å 

planlegge, utvikle og oppgradere kommunens idrettsanlegg, inkl. Mysen idrettspark. 
2. Mysen Idrettspark skal eies av Eidsberg kommune. 
3. Forslaget som er fremlagt av Stiftelsen Mysen Idrettspark avvises som helhetlig konsept, 

men styringsgruppen, jfr ledd 1, utreder hvordan man kan imøtekomme de akutte 
anleggsbehovene i kommunen. 

4. Lokalisering av et fremtidig folkebad vedtas av kommunestyret gjennom behandlingen av 
kommuneplanens arealdel. 

 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Formannskapets innstilling: 
 
Hovedutvalg for kultur og oppvekst sin innstilling: 
 
 
 
 
Saksopplysninger: 
 
Stiftelsen Mysen idrettspark (SMIP) er etablert av  Eidsberg idrettsråd og ytterligere 12 
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idrettslag/foreninger, og har som formål å utvikle og drifte Mysen idrettspark, jfr stiftelsens 
vedtekter. Den har utviklet et konsept for et kompaktanlegg i Mysen idrettspark, basert på 
idrettens felles og primære ønsker, og invitert Eidsberg kommune til samarbeid om å utvikle 
dette. 
 
Det fremlagte forslaget har et bredt sammensatt innhold, og inkluderer blant annet ny 
flerbrukshall, tribune- og garderobeanlegg for kunstgressbanen og svømmehall med 25 
meters basseng, med skissert løsning for 50 meters basseng, i tillegg til opplæringsbasseng. 
Det henvises til vedleggene for fullstendig innholdsbeskrivelse.   
 
SMIPS kalkyler er basert på nøkkeltall fra Holteprosjekts budsjettprogram, og anslår en 
kostnadsramme på kr 140.000.000,- for en løsning med 25 meters basseng eller kr 
170.000.000,- ved 50 meters basseng. I følge SMIP vil man kunne påregne spillemidler for 
hele anlegget på inntil kr 40.000.000,- (25 m basseng), eller 53.000.000,- (50 m basseng). I 
tillegg anslår SMIP at idretten kan stille minimum kr  20.000.000,- i investeringer. 
 
Gjennom 2014 har det vært dialog mellom SMIP og kommunens administrative og politiske 
ledelse, og med invitasjonen som nå foreligger er formålet for SMIP sin del å igangsette en 
prosess, som skal definere innhold, organisering, lokalisering og eierskap for Mysen 
Idrettspark. 
 
Rådmannens merknader: 
 
Stiftelsen Mysen Idrettspark i egen kraft, og gjennom sine stiftere, representerer en 
betydelig verdi i form av frivillig innsats, kompetanse og konstruktivt engasjement for 
idrettsbevegelsens kår i lokalsamfunnet. Det er viktig å gi anerkjennelse til denne innsatsen, 
og erkjenne at de peker på flere reelle behov som det vil være viktig å legge en strategi for å 
imøtekomme. 
 
Stiftelser er det en krevende organisasjonsform.  Det vises særlig til stiftelsesloven §2 om 
overføring av formuesverdier.  Når stiftelsen er opprettet, har de som oppretter stiftelsen 
ikke lenger styringsrett over de formuesverdier som er overført til stiftelsen. Det vil, slik vi 
tolker stiftelseslovens §2, innebære at Eidsberg kommune ikke vil ha noen innflytelse på 
disponeringen av Mysen Idrettspark hvis Mysen Idrettspark overføres til stiftelsen.   
 
Mysen Idrettspark eies i dag av Eidsberg kommune, og representerer betydelige verdier for 
kommunens del. Kommunen har også et overordnet ansvar for å ivareta alle perspektiver 
som disse anleggene vil ha betydning for også i fremtiden. Foruten idrettsperspektivet, er 
dette virkemidler og verktøy også sett opp i mot samfunns- og byutvikling, folkehelse, 
livskvalitet og skole, og i tillegg skal anleggsutviklingen avstemmes i forhold til de til enhver 
tid gjeldende økonomiske rammer. Det er derfor av helt avgjørende betydning at kommunen 
beholder overordnet eierskap og ansvar for både drift og utviklingsarbeid tilknyttet 
kommunens idrettsanlegg. Av den grunn avvises forslaget om overdragelse av eierskap og 
ansvar til SMIP.   
 
Innholdet i konseptet slik det er blitt oss forelagt, viser stor bredde, og selv om det pekes på 
fire akutte anleggsbehov; svømmehall, ekstra ballflate, enkel oppgradering av 

http://lovdata.no/dokument/NL/lov/2001-06-15-59?q=stiftelse
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friidrettsanlegget og nye garderober og tribuner for MIF, gir ikke prosjektbeskrivelsen noen 
klare prioriteringer, anleggene seg i mellom. Sett i lys av kommunens økonomiske situasjon, 
mener vi at investeringene tilknyttet våre idrettsanlegg må være nøyaktig prioriterte ut i fra 
behov for å sikre mest mulig aktivitet og effekt av de investeringene man er i stand til å 
gjøre.  
 
Samtidig erkjenner rådmannen at man står overfor akutte behov i idretten i Eidsberg, som 
SMIP også beskriver. Det er derfor viktig at et utviklingsrettet arbeid iverksettes, men det 
skal skje gjennom en utvidet styringsgruppe nedsatt av Eidsberg kommune. I henhold til 
samarbeidsavtalen mellom Eidsberg kommune og Eidsberg idrettsråd ser vi det som naturlig 
at Eidsberg idrettsråd er representert i denne styringsgruppen som samarbeidspartner. 
Formålet med arbeidet er å utvikle en samlet og felles handlingsplan for å planlegge, utvikle 
og oppgradere kommunens idrettsanlegg, i godt samarbeid med Eidsberg Idrettsråd. 
 
Svømmehallen er et sentralt element i prosjektskissen til SMIP. “Festiviteten bad” er 
utdatert, og investering i et nytt folkebad med 25 meters basseng er en påkrevd investering. 
Et slikt tilbud har flere perspektiver for Eidsberg kommune – det er et idrettsanlegg, en 
undervisningsfasilitet for å sikre god svømmeopplæring, det er viktig for folkehelse, samtidig 
som det er et betydningsfullt verktøy for byutvikling og for å øke Eidsbergs attraksjonskraft. 
Flere hensyn skal ivaretas på best mulig måte, og det er kommunestyret som skal vedta 
plasseringen av svømmeanlegget gjennom sin behandling av kommuneplanens arealdel.  
 
 

 

Vedlegg: 

Invitasjon EK 15082014 

Vedlegg 1 - Mysen Idrettspark, visjon og ide 

Vedlegg 2 SMIP, eierskap og styre 

Vedlegg 3 Økonomi 

Vedlegg 4 Prosjektbeskrivelse 

Vedlegg 5 Tegninger 
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Saksframlegg 
 

 

Avklaring - Skolestrukturutredning i Eidsberg kommune 

 
 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Jan-Erik Buer HIST - 14/280 
 

14/1244 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/37 
 

Hovedutvalg for kultur og oppvekst PS 16.09.2014 

14/57 
 

Formannskap PS 18.09.2014 

 
 

Kommunestyret PS  

 
 
Rådmannens forslag: 
 
Saken legges fram for formannskapet/kommunestyret med slik innstilling: 
 
Med utgangspunkt i de signalene som har kommet fra regjeringen ber rådmannen om en 
avklaring på hvorvidt prosessen skal kjøres nå som planlagt, eller om den skal avvikles i 
påvente av en eventuell kommunesammenslåing. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Formannskapets innstilling: 
 
Hovedutvalg for kultur og oppveksts innstilling: 
 
 
 
Saksopplysninger: 
 
 Bakgrunn: 
 
I budsjettdokumentet vedtatt desember 2013 ble det initiert en ny skoleutredning i Eidsberg 
kommune. Utredningen skulle ha utgangspunkt i dagens organisering, med fokus på kvalitet, 
økonomi og strukturelle vurderinger. Det ble i våres lagt ut et frivillig anbud på DOFFIN der 
aktuelle interessenter kunne melde seg som oppdragshavere. I slutten av juni, ved fristens 
utløp, hadde kommunen mottatt tre ulike tilbud på oppgaven.  
 
Formannskapet medlemmer drøftet dilemmaene rundt kommunestruktur og de ulike 
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tilbudene forrige uke. Der ble det ønsket fremlagt en ny sak der spørsmålet vurderes på nytt.  
 
Saksutredning: 
 
Tilbudene varierer i pris og kvalitet. Kostnadsrammene er i størrelsesorden 400.000 – 
600.000 avhengig av hvordan de ulike aktørene har tolket behov og arbeidsmengde som må 
til. Det er lagt opp til en betydelig egeninnsats fra kommunen selv, noe som også må ses på i 
totalkostnaden på utredningen. Selve strukturdelen er konkret og gjennomførbar hos de 
fleste, men varierer i hvor detaljert og grundig de ulike aspektene gås inn i. Kvalitetsaspektet 
er mer diffust hva som vil komme ut av. Sett ut i fra kostanden er det vanskeligere å forsvare 
den delen som kvalitativt god.  
 
Det store spørsmålet som har kommet opp ved siden av denne prosessen er fremtiden til 
Eidsberg kommune som egen kommune. Regjeringen har lagt mange føringer, og 
fylkesmannen er allerede i gang med sine sonderinger med kommunene i regionen. Dette 
var ikke tema når utredningen ble vedtatt gjennomført, men vil være en faktor som endrer 
premissene for hele utredningen.  
 
Rådmannens merknader: 
 
Utredningen skulle belyse både kvalitet, struktur og økonomiske aspekter ved skolene i 
Eidsberg. Vi ser at den strukturmessige biten er mer konkret og gjennomførbar enn den 
kvalitative vurderingen. Kvalitetsdelen av utredningene oppleves ulike og det knyttes 
usikkerhet til i hvilken grad de vil besvare spørsmålene man ønsker belyst. Med en 
kostnadsramme på rundt 200.000 kr er det viktig å være sikker på sitt valg. Et alternativ vil 
være å sende ut et nytt konkurransegrunnlag der oppdraget er ytterligere spisset, eller at 
delen med kvalitetsvurdering trekkes ut av tilbudet slik at det blir en ren strukturutredning.  
 
Rådmannen vurderer også hvorvidt det vil være en god investering å bruke så mye ressurser 
og midler på en prosess før en kommunestruktur er avklart. Eidsberg har i dag 4 
nabokommuner som alle potensielt kan være en del av en større kommune om kort tid. Vi 
har nærliggende skoler både mot Trøgstad (Havnås – Hærland), mort Rakkestad (Trømborg 
og Kirkefjerdingen – Os/Bergenhus), og Askim. (Tenor – Korsgård). I tillegg vil grenser 
mellom opptaksområde for ungdomsskoletilbud kunne bli endret. Dette vil påvirke den 
fremtidige strukturen i vår egen kommune dersom dette blir en realitet. Det er betimelig å 
vurdere hva som vil komme ut av en utredning for Eidsberg sin del dersom den nå 
gjennomføres uten at det vurderes i forhold til spørsmålet om kommunestruktur. Et 
alternativ vil være å sette prosessen på vent i påvente av kommunestrukturprosessen.  
 
 
 

 

 

 

 

 

  



18 
 

 

 

Saksframlegg 
 

 

Brannutredning Indre Østfold - Indre Østfold Brann og redning IKS 

      
 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Knut Bergersen  
 

14/3747 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/59 
 

Hovedutvalg for miljø og teknikk PS 16.09.2014 

14/58 
 

Formannskap PS 18.09.2014 

 
 

Kommunestyret PS  

 

 

Rådmannens forslag: 

 

Saken legges fram for formannskapet/kommunestyret med slik innstilling: 
 
· Eidsberg kommune vedtar vedlagte selskapsavtale for Indre Østfold Brann og Redning 

IKS, med oppstartdato 1. mai 2015. 
· Eidsberg kommune legger til grunn vedlagte forslag til budsjettrammer for Indre Østfold 

Brann og Redning IKS, som fremkommer i prosjektrapporten. 
· Eidsberg kommune velger ………. og ………. som faste medlemmer i representantskapet 

for Indre Østfold Brann og Redning IKS. Som varamedlemmer velges henholdsvis …….… 
og ……….. 

· Eidsberg kommune ber valgkomiteen komme med innstilling om styresammensetning, til 
behandling i representantskapsmøte 24. oktober. 

· Eidsberg kommune gir rådmannsgruppen fullmakt til, i nært samarbeid med 
representanter for de tillitsvalgte, å starte rekrutteringsprosessen av brannsjef. 
Ansettelsen skal fullføres av styret for Indre Østfold Brann og Redning IKS. 

 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Formannskapets innstilling: 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks innstilling: 
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Saksopplysninger: 
 
Som svar på kommunestyrets bestilling om utredning av felles brannvesen i Indre Østfold, 
legges det frem forslag til modell for felles brannvesen, med selskapsavtale og budsjett. 
Prosjekt Felles brannvesen i Indre Østfold ble etablert i 2013 med følgende mandat fra 
kommunestyrene i Askim, Eidsberg, Hobøl, Marker, Skiptvet, Spydeberg og Trøgstad:  
 
«Utredningen gjelder felles brannvesen med en felles ledelse, forebyggende avdelinger og 
beredskapsavdeling hvor den lokale beredskapen er ivaretatt ved å opprettholde 
brannstasjon og utrykningsenhetene lokalt.» 
 
Det angis en rekke forventede effekter ved å organisere brannvesenet som et felles selskap i 
regionen. Den nylig utgitte Brannstudien (nasjonal utredning) underbygger dette, og innen 
forebygging finnes det dokumenterte effekter av å ha interkommunale brannvesen som 
dekker et større innbyggertall. 
 
Rådmannsgruppen er styringsgruppe for prosjektet, og har forklart mandatet dithen at alle 
brannstasjoner skal opprettholdes som operative utgangspunkter for lokal beredskap. 
Prosjektet skal ikke komme med forslag om å bygge en ny brannstasjon. Budsjettrammen for 
nytt selskap skal ta utgangspunkt i det brannvesenet koster kommunene i dag, under 
forutsetning av at kommunene har oppfylt kravene til dimensjonering av tjenesten. 
 
Prosjektet har vært organisert med 2 faggrupper (forebygging og beredskap) og med en 
sentral prosjektgruppe. De tillitsvalgte har deltatt i alle grupper. Hovedverneombud har også 
vært representert. Prosjektet har fått ekstern bistand av Nils-Erik Haagenrud, brannsjef i 
Midt-Hedmark Brann- og Redningsvesen IKS.  
 
Kommunestyrene har i løpet av prosjektperioden vedtatt en trygghetsavtale som beskriver 
hvilke prinsipper, rettigheter og forpliktelser som skal legges til grunn ved overføring av de 
ansatte fra de respektive kommunale brannvesen til selskapet. 
 
Foreliggende rapport foreslår å organisere brannvesenet i Indre Østfold som et 
interkommunalt selskap, som kalt Indre Østfold Brann og Redning IKS (heretter IØBR). Det 
foreslås å plassere administrasjonen og forebyggende gruppe sammen i Eidsberg og feierne i 
Spydeberg. I Askim plasseres en ekstra beredskapsperson på dagtid. Vaktlagene ved hver 
stasjon opprettholdes som i dag. 
 
Vurderinger 
 
Prosjektet er blitt etablert gjennom en forventning om at et felles brannvesen vil gi bedre 
kvalitet på tjenestene, bedre utnyttelse av investerte midler og innsparinger på sikt. At 
kvaliteten på det forebyggende arbeidet vil bedres er høyst sannsynlig: Rapporten viser til 
dokumentasjon som sier både at kvaliteten ved interkommunale brann- og redningsvesen 
generelt er bedre enn de kommunale, og at kvaliteten øker med antall innbyggere som 
brannvesenet dekker. Videre er det målbart at brann- og redningsvesen med egen 
forebyggende avdeling har bedre resultater med forebygging. 
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Innen beredskap ser man blant annet bedre muligheter for å håndtere større hendelser, 
overordnet flåtestyring og spesialisering. En hensiktsmessig fordeling og bruk av utstyr og 
personell vil kunne gi både faglige og økonomiske nytteeffekter. 
 
Det legges en rekke prinsipper til grunn for den modellen som er foreslått. Det legges særlig 
vekt på samling av faggrupper, beredskapsmessig styrking og et kunnskapsdrevet 
brannvesen. Å utvikle brannvesenet som en organisasjon som kan analysere hendelser og 
omsette dette i både forebyggende arbeid og endrede beredskapsrutiner vurderes som en 
riktig vei å gå.  
 
Samtidig sies at for å oppnå maksimale synergieffekter av et felles brannvesen, burde alle 
fagavdelingene vært samlet under ett tak. I mandatet finner man imidlertid ikke rom for den 
type ombygging eller nybygg, som en slik løsning vil kreve. Det bør derfor forventes at 
brannvesenet på sikt, med den analysekompetanse som kommer til å utvikles, selv gir 
anbefalinger om hvordan selskapet skal organiseres for å hente ut både faglige og 
økonomiske gevinster i fremtiden. 
 
Antall forebyggende personell er gitt henhold til dimensjoneringsforskriften: 1 årsverk pr 
10 000 innbyggere (4,9 årsverk for Indre Østfold). Dette kravet endres ikke ved felles 
brannvesen, men vi oppnår å samle de små stillingene som stort sett er delt og/eller gjemt i 
andre kommunale funksjoner. 
Kravet til ledere i brannvesenet (brannsjef, avdelingsleder forebyggende og avdelingsleder 
beredskap) er 1 årsverk pr. 20 000 innbyggere. Ved opprettholdelse av samme antall 
brannstasjoner og vaktlag (pr. i dag 102 mannskaper) som i dag, er det vanskelig å ta ut maks 
effekt på ledernivå hva gjelder beredskap.  
 
Den foreslåtte modellen presenterer en modell med 10,3 årsverk for brannfaglig, 
administrativt personell (forebyggende inkludert). Krav enkeltvis er til sammen 12,22. I dag 
er det et samlet regnskapsmessig avvik på 2,25 årsverk i regionen. I praksis betyr dette at 
IØBR både vil oppfylle kravene til dimensjonering og imøtekomme organisatoriske behov 
ved å opprettholde en bemanning som samlet sett er tilnærmet lik dagens situasjon. 
Selskapet vil også ha behov for merkantile funksjoner slik som kommunene yter overfor det 
enkelte brannvesen i dag. Som for de fleste av IKSene vil det være utfordrende for 
kommunene å hente inn dette i motsvarende besparelser. 
 
Feiertjenesten er selvfinansiert og alle utgifter skal dekkes av et årlig feiegebyr.  For felles 
brannvesen er det vurdert en bemanning på ni feiere inkl. leder og lærling, slik som i dag. 
Det er pr. dato forskjeller både i beregning av feiegebyr og størrelse på feiegebyret i 
kommunene. Det må gjøres endringer i dette slik at en får en enhetlig beregning og lik pris til 
de deltagende kommuner. 
 
Hver kommune har ansvar for å stille til disposisjon hensiktsmessige lokaler for selskapets 
virksomhet med grunnlag i vedtatt brannstasjonsstruktur av 2014.  Det skal utarbeides 
leieavtaler inkludert FDV. Strøm og fyringsutgifter skal holdes utenfor, for å stimulere IKSet 
til lavt forbruk. Husleien skal beregnes etter selvkostprinsippet. I utarbeidelsen av leieavtale 
drar eierne nytte av tidligere erfaringer med etablering av f.eks. Helsehuset. 
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Budsjettet er basert på regnskapene fra den enkelte brannvesen. Det er også gjort et arbeid 
for å synliggjøre og ta med eventuelle skjulte kostnader. I de fleste kommunene i 
brannprosjektet er det funnet avvik på antall årsverk knyttet til administrative brannfaglige 
funksjoner. I enkelte tilfeller er dette en åpenbar mangel. I andre tilfeller er funksjonen 
tillagt en annen kommunal stilling uten at tid bruk til brannfaglige oppgaver er dokumentert 
eller fremkommer i brannvesenets regnskap. Dette representerer i så måte et skjult 
kostnadsbilde, som nå kommer til syne og som forholdsmessig vil påvirke den enkelte 
kommunes utgifter overfor et felles selskap.  
 
Ser man bort ifra de relative økningene knyttet til regnskapsmessige avvik fra 
dimensjoneringsforskriften, vil økningen i netto driftskostnader dreie seg om harmonisering 
av lønn og ulike ordninger, merkantile tjenester og IKT. Ombygging av brannstasjon 
(ombygging av Spydeberg og Hobøl brannstasjon er lagt på feierbudsjettet), samt 
tilbakebetaling av innskutt kapital til kommunene, kommer i tillegg. 
 
Besparelser på sikt vil dreie seg om naturlig avgang/reduksjon av personell som deltar i 
overordnet vaktfunksjon og lavere investeringskostnader. Det forutsettes at nytt felles 
brannvesen jobber videre med utalarmeringsrutiner og intern organisering for rasjonell og 
effektiv drift.  Det forventes en generell økning på inntektssiden i form av salg av tjenester, 
kurs og produkter. 
 
Når vi kommer til innsparinger på investeringssiden, kan selskapet tilpasse bilparken til det 
som anses som mest hensiktsmessig. I stedet for å investere i store mannskapsbiler, kan man 
velge mindre og hurtiggående biler, med moderne slukkeutstyr, som en førsteinnsats. Ut ifra 
den utstyrspark som kommunene har i dag, ventes ikke store investeringer de nærmeste 
årene.  
 
Den foreslåtte finansieringsmodellen er basert på en vekting av regnskapstall for den enkelte 
kommune. Prosentandelen som den enkelte kommune er ansvarlig for, er beregnet ut ifra 
samlet netto driftskostnad. Dette er gjort for at utgiftene i felles brannvesen skal ligge tett 
opp til dagens kostnadsbilde for den enkelte kommune. Dersom brannvesenet på sikt endrer 
organisering, vil det være nødvendig å foreta en revisjon av kostnadsfordelingsnøkkelen. 
Fordelingen omfatter både driftskostnader og kapitalutgifter. 
 
På linje med andre IKS vil IØBR innkreve kostnadene forskuddsvis på kvartalsbasis med 
avregning etter driftsårets utløp. Dette vil redusere behovet for likviditet i IØBR fra eksterne 
finansieringskilder som f.eks. kassekreditt i bank. Likevel bør IØBR ha en viss likviditet til 
disposisjon slik at styrende organer, særlig styret i selskapet og brannsjefen (daglig ledelse), 
unngår å henvende seg til eierkommunene for å dekke likviditetsbehov som relaterer seg til 
løpende drift. IØBRs årlige driftsbudsjett vil utgjøre i størrelsesorden 35 millioner kroner og 
disponibel likviditet bør utgjøre 10-15 % av årsomsetningen. Dette er sikret gjennom 
kapitalinnskudd fra eierne. 
 
Biler og båter skal overdras til IØBR i henhold til taksert markedsverdi. De øvrige eiendeler 
overdras til IØBR vederlagsfritt. Summen av kapitalinnskudd og tingsinnskudd tilsvarer 
egenkapitalen for selskapet, som ved etablering vil være 20 mill. kroner. 
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En tilsvarende sum etableres som lån som vil nedbetales til kommunene over 10 år. Dette 
betyr at den respektive kommune får tilbakebetalt en sum tilsvarende de verdier som de går 
inn i selskapet med. Låneordningen innebærer for øvrig kapitalutgifter for selskapet, noe 
budsjettet tar høyde for. Det forventes for øvrig at selskapet opprettholder likviditeten 
gjennom økt salg av tjenester. 
 
Når det gjelder fremtidige investeringer, så må selskapets styrende organer beslutte disse og 
sørge for hensiktsmessig finansiering, primært gjennom eksterne finansinstitusjoner. 
Investeringsbehovet anses ikke som fremtredende i nærmeste fremtid, men for å skape 
forutsigbarhet for selskapet vurderes det som fornuftig å avsette et årlig investeringsbeløp, 
slik som kommentaren til investeringsbudsjettet foreslår. 
 
I det driftsforberedende arbeidet må det gjøres avtaler om både husleie, teknisk vakt 
(gjelder to av kommunene), sambruk av utstyr og ordninger for deltidsmannskaper som er 
ansatt i kommunene. Et generelt prinsipp er at den praksis som har vært skal videreføres, så 
fremt ikke regnskapsoppsettet fra den enkelte kommune er basert på noe annet. 
 
Rådmannens merknader/konklusjon: 
 
Faglig sett er det tungtveiende grunner for å slå sammen brannvesenet i Indre Østfold. I 
fremlagte forslag er det funnet en hensiktsmessig løsning innenfor dagens 
brannstasjonsstruktur, som forventes å gi effekter innen forebygging, feiing og beredskap.  
Selskapet vil oppfylle kravene til dimensjonering og imøtekomme organisatoriske behov ved 
å opprettholde en bemanning som samlet sett er tilnærmet lik dagens situasjon. Man må 
imidlertid påregne en utgift knyttet til harmonisering av lønn og tillegg. Trygghetsavtalen 
gjør det vanskelig å hente ut lønnsmessige besparelser på kort sikt. Ressurser til merkantile 
tjenester og IKT skal være lagt på et minimumsnivå, og det blir kommunenes oppgave å finne 
motsvarende besparelser.  
 
Det er funnet løsninger for kostnadsfordeling som skal være rettferdige mot dagens 
utgiftsnivå for det enkelte brannvesen. Videre er det laget hensiktsmessige ordninger for 
selskapets egenkapital, og det er sørget for en tilbakebetaling av de anleggs- og 
omløpsmidler som den enkelte kommune overfører til selskapet. Kommunene vil oppleve 
kostnadsbildet forskjellig ut ifra sine forutsetninger: Ulike verdier i anleggsmidler og 
varierende regnskapsmessige avvik. 
 
Ordningen med tilbakebetaling av innskutt kapital medfører økte rammer for selskapet. Ut 
over dette blir ikke nytt felles brannvesen dyrere enn om kommunene skulle ha oppfylt 
dimensjoneringsforskriften hver for seg. Indre Østfold Brann og Redning IKS anbefales som 
felles organisering av brannvesenet i Indre Østfold. 
 
Vedlegg 

1. Prosjektrapport, felles brannvesen, 15.08.14, m/vedlagte delrapporter fra faggruppene 
2. Selskapsavtale for Indre Østfold Brann og Redning IKS, 15.08.14, m/vedlagt takst på 

utstyr 
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Vedlegg: 

Vedlegg 1 Prosjektrapport 

Vedlegg 2 Selskapsavtale 
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Saksframlegg 
 

 

Kostnadsgrense for tilkobling til offentlig avløpsnett 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Wenche Myhrvold Olsen HIST - 09/543 
 

14/1083 

   
 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/67 
 

Hovedutvalg for miljø og teknikk PS 16.09.2014 

14/59 
 

Formannskap PS 18.09.2014 

 
 

Kommunestyret PS  

 

 

Rådmannens forslag: 

 

Saken legges fram for formannskapet/kommunestyret med slik innstilling: 
 
1. Pålegg om tilknytning til offentlig avløpsnett kan gis der tilknytning kan skje for en 

kostnad for eier på inntil 2G per boenhet (der G er folketrygdens grunnbeløp). 
 
2. For eiendommer med flere boenheter på samme gårds- og bruksnummer, der felles 

privat avløpsanlegg ville ha vært et reelt alternativ, kan pålegg om tilknytning til offentlig 
avløpsnett gis der tilknytning kan skje for en kostnad for eier på inntil 1,5G per boenhet 
(der G er folketrygdens grunnbeløp). Administrasjonen vil gjøre en individuell vurdering 
av hvert enkelt tilfelle.  

 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Formannskapets innstilling: 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks innstilling: 
 
 
 
Saksopplysninger: 
 
Den 16.02.2012 i sak 22/12 vedtok Eidsberg kommunestyre en kostnadsgrense på 2 G for 
tilknytning til offentlig avløpsnett: «Pålegg om tilknytning til offentlig avløpsnett kan gis der 
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tilknytning kan skje for en kostnad for huseier på inntil 2G (der G er folketrygdens 
grunnbeløp).» 
 
Den 10.06.2014 i sak 14/49 ba Hovedutvalg for miljø og teknikk administrasjonen om å 
utrede alternativer for mer balanserte utgifter for grunneier i de tilfeller der bestemmelsen 
om 2G per hus blir klart urimelig i forhold til etablering av minirenseanlegg eller 
infiltrasjonsanlegg. 
 
Administrasjonen har forstått kostnadsgrensen på 2G  til å gjelde per boenhet, men ser at 
det opprinnelige vedtaket i sak 22/12 ikke er presist nok. I henhold til vedtak i sak 14/49 er 
det også behov for en nærmere avklaring av kostnadsgrensen for eiendommer med flere 
boenheter.  
 
Rådmannens merknader: 
 
I kostnadsgrensen på 2G for å kunne pålegge tilknytning til offentlig avløpsnett, er det tatt 
hensyn til kostnader for etablering, drift og vedlikehold av et minirenseanlegg i dets levetid.  
 
Med en kostnadsgrense på 2G per boenhet, vil eiendommer med flere bolighus kunne få 
kostnader på inntil 2G per hus. I spredt bebyggelse vil dette hovedsakelig gjelde gårdsbruk 
med kårbolig. 
 
I de tilfellene hvor tilkobling til offentlig avløpsnett ikke er aktuelt, vil en eiendom med to 
eller flere våningshus få pålegg om å oppgradere sine private avløpsanlegg. Mange har i dag 
et avløpsanlegg for hvert hus, men vi oppfordrer til at det i forbindelse med oppgraderingen 
bygges fellesanlegg der dette er mulig. Et slikt fellesanlegg må være dimensjonert for at det 
kan bo en full husholdning i hvert hus i framtiden. Godkjente leverandører av 
minirenseanlegg leverer anlegg dimensjonert for både ett, to eller flere hus. Et anlegg for to 
hus er dyrere enn ett enkelthusanlegg, men billigere enn to enkelthusanlegg.  
 
I de tilfellene der felles privat avløpsanlegg kunne ha vært løsningen dersom eiendommen 
ikke ble tilkoblet offentlig avløpsnett, er det rimelig å gi en reduksjon i kostnadsgrensen per 
boenhet. En slik reduksjon er kun aktuell når alle boenhetene  ligger på samme gårds- og 
bruksnummer. Administrasjonen vil gjøre en individuell vurdering av hvert enkelt tilfelle.  
 
Konklusjon: 
 
1. Pålegg om tilknytning til offentlig avløpsnett kan gis der tilknytning kan skje for en 

kostnad for eier på inntil 2G per boenhet (der G er folketrygdens grunnbeløp). 
 
2. For eiendommer med flere boenheter på samme gårds- og bruksnummer, der felles 

privat avløpsanlegg ville ha vært et reelt alternativ, kan pålegg om tilknytning til offentlig 
avløpsnett gis der tilknytning kan skje for en kostnad for eier på inntil 1,5G per boenhet 
(der G er folketrygdens grunnbeløp). Administrasjonen vil gjøre en individuell vurdering 
av hvert enkelt tilfelle.  
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14/32: Formannskapet 12.06.14 - Orienteringer/drøftinger 


      
1. Status drift/økonomi 


Oversikt for 5 første måneder for 2014 ble delt ut og gjennomgått og kommentert av rådmann. 
Formannskapet uttrykte tilfredshet med resultatene så langt i 2014. 


2. Nye arbeidsmåter i hjemmetjenesten – Ny utdanningsretning – AGS-sykepleier 
Avansert geriatrisk sykepleier Wenche Hammer ved hjemmetjenesten orientert om utdanning 
hun har tatt som en av 11 på landsbasis så langt. Dette medfører nye arbeidsmåter og 
videreutvikling av samhandling mellom ulike aktører i hjelpeapparatet 


3.    Rådmannen orienterte om at de seks kommunene som eier Indre Østfold Data tar i bruk samme     
        system - Acos WebSak. Tre kommuner har iverksatt systemet. Interne ressurser laget en god     
        plan for implementering og gjennomført mye og god opplæring. Så langt har det gått bra. 
4.     Status Mysen Idrettspark 
        Det er avholdt 2 møter og nytt møte er berammet i neste uke med politisk og administrativ    
        deltakelse. Intensjonen er komme i dialog slik at vi får presentert ønsker og alternativer fra    
        stiftelsen som vil gi grunnlag for politisk beslutning om veien videre. 
5.    Status netto salgsbeløp Fossum 
        Netto salgsbeløp for Fossum er ikke helt klar foreløpig da noen kostnader i forbindelse med  
        salget foreløpig ikke er kjent. 
       To eiendommer er solgt for litt over 2 mill. kroner som er nær takst. 
       To tomter som er takstert til kr. 340.000,- hver er lagt ut for salg og ytterligere tre eiendommer    
        klargjøres for salg. 
        Salgsinntekter for Fossum i budsjettvedtak fra 2011 ble vedtatt benyttet til sanering av gjeld og         
        er gjeldende vedtak 
 
Formannskapets enstemmige vedtak: 
Orienteringene tas til etterretning. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/33: Godkjenning av protokoll - Formannskapets møte 08.05.14 


 
Rådmannens forslag: 
      
Protokoll fra formannskapets møte 08.05.14 godkjennes. 
 
Behandling: 
Ingen forslag. 
 
Formannskapets enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/34: Godkjenning av protokoll - Formannskapets møte 13.05.2014 


Rådmannens forslag til: 
      
Protokoll fra formannskapets møte 13.05.14 godkjennes. 
 







Behandling: 
Ingen forslag. 
 
Formannskapets enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/35: Formannskapets møte 12.06.14 - Referater 


 
1. Utvidelse av konsesjonsområde fjernvarme – Østfold Energi AS – Vedligger. 
 
Behandling: 
Ingen forslag. 
 
Formannskapets enstemmige vedtak: 
Referatet tas til etterretning. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/36: Skatteregnskapet og skatteoppkreverens årsredegjørelse for 2013 


Rådmannens forslag: 
 
Saken legges fram for kommunestyret med slik innstilling: 
 
Skatteregnskapet og skatteoppkreverens årsrapport for 2013, samt kontrollrapport 2013 vedrørende 
skatteoppkreverfunksjonen i Eidsberg kommune tas til orientering. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Behandling: 
Ingen forslag. 
 
Formannskapets enstemmige innstilling: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/37: Høgskoletilbud - Høsten 2014 - Melding 


 
Rådmannens forslag: 
 
Saken legges frem for formannskapet med slik innstilling: 
 
Meldingen tas til orientering. 
 
Behandling: 
 







Fredrik Mortvedt (H) fremmet følgende tilleggsforslag: 
 
Administrasjonen bes sørge for god og synlig skilting på kulturtorget med "Høgskolen i Østfold. 
 
Formannskapets enstemmige vedtak: 
Administrasjonsutvalgets innstilling vedtas. 
Mortvedts tilleggsforslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/38: Politisk organisering 2015 


 
Rådmannens forslag: 
 
Saken legges fram for kommunestyret med slik innstilling: 
 
1. Til å utrede og gjennomgå kommunens politiske organisering, nedsettes en arbeidsgruppe 


bestående av:  
- 
- 
- 


2. Arbeidsgruppen fremlegger sine vurderinger og eventuelt forslag til endringer av politisk 
organisering for kommunestyret 30. oktober  2014. Økonomiske konsekvenser av eventuelle 
endringer skal også fremgå av vurderingen. 


3. Administrasjonen bes ivareta sekretæriatsfunksjonen i dette arbeidet. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Behandling: 
 
Fredrik Mortvedt (H) fremmet følgende forslag til punkt 1: 
 
Til å utrede og gjennomgå kommunens politiske organisering, nedsettes en arbeidsgruppe bestående 
av: 
 
Ordfører Erik Unaas (H)  
Varaordfører Maren Hersleth Holsen (V) 
Opposisjonsleder Kjetil Igletjern (AP) 
 
Det blir oppnevnt en referansegruppe med 1 representant fra hvert parti. 
 
David Koht-Norbye (SP) fremmet følgende forslag til punkt 1:  
 
En representant fra hvert parti velges til arbeidsgruppe. 
Som leder velges 
 
Votering: 
Rådmannens forslag punkt 2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 
Det ble votert alternativt mellom Mortvedts og Koht-Norbyes forslag til punkt 1. 
Mortvedts forslag ble vedtatt med 8 mot 1 stemme (SP) som ble avgitt for Koht-Norbyes forslag. 







 
Formannskapets innstilling: 
Mortvedts forslag punkt 1 vedtas med 8 mot 1 stemme. 
Rådmannens forslag punkt 2 og 3 vedtas enstemmig. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/39: Fritak for bomavgift 2014 


 
Rådmannens forslag: 
 
1. Husstander i Eidsberg kommune beliggende på Askimsiden av veibommen på Slitusletta og som 


må benytte E-18 for å kunne ferdes i Eidsberg kommune, gis et tilskudd på kr. 4.500,- pr. 
husstand for 2014. Det er en forutsetning at husstanden disponerer bil. 


2. Som husstand regnes familie med egen leilighet eller eget hus med egen inngang og basisrom 
som kjøkken og bad. 


3. utgiften for 3 husstander – kr. 13.500,-, dekkes av formannskapets disposisjonskonto. 
4. Gjenstående etter dette: Kr. 106.500,-. 
 
Behandling: 
 
Fredrik Mortvedt (H) fremmet følgende forslag til nytt punkt 5: 
 
Formannskapet delegerer for ettertiden slike saker til administrasjonen. Støttebeløp legges inn i de 
ordinære budsjettene. 
 
Formannskapets enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag med Mortvedts tilleggsforslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/40: Panda Restaurant - Søknad om serverings- og skjenkebevilling 


 
Rådmannens forslag: 
 
I medhold av serveringsloven av 21.12.07 nr. 133 om endringer i lov av 13.06.97 nr. 55 og 
alkoholloven av 17.12.04 nr. 88 om endringer i lov av 02.06.89 nr. 27, alkoholpolitiske retningslinjer 
for Eidsberg kommune, punkt 15a), foreslås: 
 
Serveringsbevilling: 
1. Panda Restaurant gis serveringsbevilling med forbehold om dokumentasjon på at virksomheten 


er innmeldt til Mattilsynet og internkontroll for serveringsloven.  
2. Som bevillingshaver godkjennes Xiaoling Hu. 
3. Som h.h.v. styrer og stedfortreder godkjennes Xiaoling Hu og Li Zhu. 
Skjenkebevilling: 
4. Panda Restaurant gis skjenkebevilling. 
5. Som bevillingshaver godkjennes Xiaoling Hu. 
6. Som h.h.v. styrer og stedfortreder godkjennes Xiaoling Hu og Li Zhu. 
7. Det gis alminnelig skjenkebevilling for gruppe 1, 2 og 3 for skjenkelokalet og avgrenset område 







uteservering. 
8. Det gis skjenkebevilling for gruppe 1, 2 og 3 for sluttede og lukkede selskaper for skjenkelokalet 


og avgrenset område utservering. 
Skjenketid: 
9. Skjenketiden settes i.h.t. alkoholpolitiske retningslinjer til kl. 02.00 for alminnelig skjenking og for 


skjenking til sluttede/lukkede selskaper for skjenkelokalet.  
10. For skjenking på uteservering vises til retningslinjene. 
Vilkår: 
11. I medhold av alkoholpolitiske retningslinjer punkt 12, settes det krav om vakter godkjent av 


politiet fra kl. 22.00 for særskilte arrangementer uansett aldersgrense og ukedag. 
12. I medhold av serveringsloven skal det foreligge dokumentasjon på internkontroll for 


serveringsloven. Frist for fremleggelse av slik dokumentasjon settes til 25.06.14. 
13. I medhold av alkoholforskriftens § 8 skal innehavere av skjenkebevilling føre internkontroll med 


den virksomhet som drives i.h.t. bevillingen, alkoholloven og bestemmelser fastsatt i medhold av 
alkoholloven.  


14. I medhold av alkoholpolitiske retningslinjer punkt 16 skal bevillingsgebyr på kr. 4.100,- 
innbetales. Frist for innbetaling settes til 01.07.14. 


15. Skjenkebevillingen gjelder t.o.m. 30.06.14. 
16. Endelig godkjenning gis etter befaring med bevillingshaver og bevillingsmyndigheten. 
17. Vedtaket er et enkeltvedtak og kan påklages i medhold av forvaltningslovens § 28 innen 3 uker 


etter mottatt vedtak, jfr. § 29. 
 
Behandling: 
Ingen forslag. 
 
Formannskapets enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/41: Kommuneplanens samfunnsdel 2015 - 2027 - 1. gangs behandling og 
høring 


 
Rådmannens forslag: 
 
Saken legges fram for kommunestyret med slik innstilling: 
 
1. Utkast til kommuneplanens samfunnsdel legges ut til offentlig høring etter plan og 


bygningslovens § 11-14. 
2. Planen viser Eidsberg kommune sin visjon, verdier og overordnet mål for sitt arbeid frem mot år 


2027. 
3. Det er lagt til grunn visjonen Eidsberg - «Rik på muligheter» for utvikle kommunens 


samfunnsutviklings- og forvaltningsoppgaver. 
4. Høringsfristen settes til 12. september 2014. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Behandling: 
 
Ordfører Erik Unaas (H) fremmet følgende forslag: 







Varaordfører Maren Hersleth Holsen (V) oppnevnes som saksordfører til behandlingen i 
kommunestyret. 
 
Varaordfører Maren Hersleth Holsen (V) fremmet følgende forslag: 
 
Forslag til tekst i innledende kapitler delt ut i møtet sendes politiske gruppeledere umiddelbart for å 
få innspill. 
Saksordfører Maren Hersleth Holsen utarbeider sammen med saksbehandler Kai Roterud nytt forslag 
basert på innspillene fra partiene. Nytt forslag sendes ut i forkant av kommunestyret. Nytt 
forsidebilde i dokumentet skal være en del av endringene. 
 
David Koht-Norbye (SP) fremmet følgende tilleggsforslag: 
 
Rådmannens forslag vedtas med følgende endringer: 
 
Side 15, siste kulepunkt, føyes til «-område» 
 
Framtidig utbygging av barnehage, skole, idrettsanlegg og omsorgsboliger skal skje i Mysen-området. 
 
Side 16, første kulepunkt, første avsnitt, byttes «lavt» med «høyt»: 
 
Utfordringer: Levekårsforhold, særlig knyttet til utdanning og inntekt, har et vesentlig 
forbedringspotensial. Antall elever (35,2 % 2009-2011) som ikke fullfører videregående skole er for 
høyt i forhold til både fylket (30,1 % 2009-2011) og hele landet (25,4 % 2009-2011). 
 
Side 23, første avsnitt om Skole- og barnehagestruktur og læringsmiljø, føyes til ordet «eventuell», 
endres årstallet til 2015 og slutten omskrives: 
 
Eidsbergskolenhar gjennom mange år hatt gode grunnskoler med desentralisert skolestruktur. 
Vurderinger knyttet til eventuell endringer av skolestruktur skal avklares i kommunedelplanen for 
oppvekst (2015). Det er viktig at skolestruktur og bosettingspolitikken sees i sammenheng, og dette 
innebærer at framtidig kapasitetsutvidelse av barnehage og skole vil skje naturlig i Mysen-området. 
 
Formannskapets enstemmige innstilling: 
Rådmannens forslag vedtas. 
Unaas' forslag vedtas. 
Hersleth Holsens forslag vedtas. 
Koht-Norbyes forslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/42: Boligsosial handlingsplan Eidsberg kommune 2014-2020 


 
Rådmannens forslag: 
 
Saken legges fram for formannskapet/kommunestyret med slik innstilling: 
 
Kommunestyret vedtar boligsosial handlingsplan slik den er lagt fram til politisk behandling, og de 
ulike tiltakene iverksettes i tråd med tiltaksplanen under forutsetning av finansiering i budsjett og 
økonomiplan og da som egne vedtak. 







Kommunestyrets vedtak: 
 
Behandling: 
 
Ordfører Erik Unaas (H) fremmet følgende forslag: 
Per Hermann Bodal (H) oppnevnes som saksordfører til behandlingen i kommunestyret. 
 
David Koht-Norbye (SP) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Ombyggingen av Kløverveien 1 for å gi mer kontorplass til Hjemmebaserte tjenester, forutsetter at 
Krystallen gis tilsvarende arealer som de har før ombyggingen, slik at dagens tilbud til rus og psykiatri 
opprettholdes. 
 
Før det gjøres noe med velferdssenteret, legges fram egen politisk sak som sikrer at aktivitetene som 
idag benytter velferdssenteret, får lokaler sentralt i Mysen.  
 
Kjetil Igletjern (AP) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Formannskapet ønsker at boliger for rusavhengige legges til Pennestrøket eller i nærheten av Sandbo 
for å utnytte stordriftsfordeler. Videre foreslås det at dagaktivitetssenter legges til samme området. 
Småbruveienområdet bør ikke reguleres til boligformål, men bør ligge på vent til eventuelt ny 
barneskole eller barnehage. 
 
Votering: 
Rådmannens forslag vedtas. 
Koht-Norbyes tilleggsforslag ble vedtatt med 8 mot 1 stemme (H). 
Igletjerns tilleggsforslag ble forkastet med 7 mot 2 stemmer (2AP). 
 
Formannskapets innstilling: 
Unaas' forslag vedtas. 
Rådmannens forslag vedtas. 
Koht-Norbyes tilleggsforslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/43: Årsmelding og årsregnskap 2013 


 
Rådmannens forslag: 
 
Saken legges fram for formannskapet/kommunestyret med slik innstilling: 
 
1. Eidsberg kommunes årsmelding og årsregnskap godkjennes.  
2. Udisponerte midler i investeringsregnskapet pålydende kr. 324.112,75  avsettes til ubundet 


investeringsfond til finansiering av framtidig investeringer.  
3. Eidsberg kommunes mindreforbruk på driftsregnskapet pålydende kr. 7.860.756,41 avsettes til 


generelt disposisjonsfond. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Behandling: 
 
Kjetil Igletjern (AP) fremmet følgende forslag: 







1. Eidsberg kommunes årsmelding og årsregnskap godkjennes. 
2. Udisponerte midler i investeringsregnskapet pålydende kr. 324.112,75, avsettes til ubundet 


investeringsfond til finansiering av framtidige investeringer. 
3. Eidsberg kommunes mindreforbruk på driftsregnskapet pålydende kr. 7.860.756,41 ønskes 


fordelt slik: 
· Kr. 1.500.000,- avsettes til innkjøp av nye pc’er til Eidsbergskolen. 
· Kr. 1.500.000,- avsettes til sikring/vedlikehold og lyssettingsarbeidet til Høytorp Fort. 
· Kr. 300.000,- avsettes til inntak av 2 – to – nye lærlinger fra 01.09.14. 
· Kr. 2.000.000,- avsettes til energi- og miljøbesparelsestiltak til husstandene i Eidsberg 


kommune (f.eks. utfasing av oljefyr). Rådmannen bes legge frem en sak til kommunestyret 
innen 31.12.14, som omhandler kulepunkt 3 om hvordan tilskuddet skal søkes om og 
fordeles og administreres. 


4.   Eidsberg kommunes gjenstående mindreforbruk på driftsregnskapet pålydende kr. 2.560.756,41, 
avsettes til generelt disposisjonsfond. 
 
Votering: 
Det ble votert alternativt mellom rådmannens og Igletjerns forslag. 
Rådmannens forslag ble vedtatt med 7 mot 2 stemmer (2AP) som ble avgitt for Igletjerns forslag. 
 
Formannskapets innstilling med 7 mot 2 stemmer: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/44: Første tertialrapport 2014 


 
Rådmannens forslag: 
 
Saken legges fram for formannskapet/kommunestyret med slik innstilling: 
 
Første tertialrapport pr. 30.04.2014 tas til etterretning. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Behandling: 
Ingen forslag. 
 
Formannskapets enstemmige innstilling: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/45: Budsjettjustering pr. 30.04.2014 


 
Rådmannens forslag: 
 
Saken legges fram for formannskapet/kommunestyret med slik innstilling: 
 
Budsjettjusteringer pr. 30.04.2014 vedtas slik det framkommer i egen tabell.  







Kommunestyrets vedtak: 
 
Behandling: 
Ingen forslag. 
 
Formannskapets enstemmige innstilling: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/46: Økonomiplan 2015-2018 


 
Rådmannens forslag: 
 
Saken legges fram for formannskapet/kommunestyret med slik innstilling: 
 
Økonomiplanen 2015-2018 vedtas slik den foreligger med følgende presiseringer: 
 


1. Eidsberg kommunes økonomiplan for 2015-2018 vedtas slik det framkommer av: 
· Budsjettskjema 1A – driftsbudsjett 2015-2018 (jf. økonomiplan 2015-2018 – kap. 6) 
· Budsjettskjema 2A – investeringsbudsjett 2015-2018 (jf. økonomiplan 2015-2018 –kap. 6) 


 
· Budsjettskjema 1A – driftsbudsjett 2015-2018 (jf. økonomiplan 2015-2018 – kap. 6) 
· Budsjettskjema 2A – investeringsbudsjett 2015-2018 (jf. økonomiplan 2015-2018 –kap. 6) 


 
2. Prioriterte driftstiltak og besparelses- og effektiviseringstiltak som vist i tabell i kapittel 5, 


legges som føringer i arbeidet med årsbudsjett 2015.  
3. Kommunestyret vil under høstens budsjettbehandling måtte foreta en samlet vurdering av 


økonomiplanens prioriterte driftstiltak og besparelses- og effektiviseringstiltak (vist i tabell 
– kap. 5) vurdert opp mot nødvendigheten av å sikre en tilfredsstillende økonomisk balanse 
for 2015. 


4. Virksomhetenes driftsrammer for økonomiplanperioden 2015-2018 - som vist i 
budsjettskjema 1B og 2B (jf. Økonomiplan 2015-2018 – kap. 6) - vedtas og legges som 
føringer i økonomiplanperioden 2015-2018. Endelig rammer for det enkelte år fastsettes 
gjennom årlige budsjettvedtak for årsbudsjettet.  


5. Eidsberg kommune er hjemmelshaver til eiendomsmassen som Eidsberg kommunale 
boligstiftelse forvalter for Eidsberg kommune. Rådmannen bes legge fram en egen sak 
senest våren 2015 som fremmer mulige langsiktige løsninger på de underliggende 
utfordringene for stiftelsen.  


6. Rådmannen bes legge fram en konkretisering av planene innenfor VA-området og hvilke 
konsekvenser disse vil ha i en egen sak forut for budsjettbehandlingen for 2015.  


 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Behandling: 
      
Kjetil Igletjern (AP) fremmet følgende forslag: 
 
Rådmannens forslag vedtas med følgende endringer og tillegg: 
 







Rådmannen bes i forbindelse med budsjettbehandlingen 2015 legge frem en konkret utredning om 
eiendomsskatt som beslutningsgrunnlag for vedtak om innføring av eiendomsskatt fra 01.01.15 for 
en 10 årsperiode.Eiendomsskatten skal benyttes til investeringsfond og nedbetale gjeld. 
 
Rådmannens forslag til budsjettskjema 2B – Investering – endres i forhold til følgende endring: 
 
· Skolestruktur Hærland (ventilasjon) – kr. 6.000.000,-, tas inn i 2015. 
· Barnehage, Sentrumsbarnehage: Settes av kr. 8.000.000,- i 2015, kr. 10.000.000,- i 2017 og kr. 


15.000.000,- i 2017. 
· Ny skole/svømmehall: Settes av kr. 10.000.000,- i 2017 og kr. 10.000.000,- i 2018. 
 
Under tiltak uten finansiering, som forutsettes finansiert med salg av eiendommer, prioriteres i 
prioritert rekkefølge i 2015: 
 
· Heis Heggin 1: kr. 4.000.000,- 
 
Gjenstående midler etter salg eiendom i 2015, betales det ned på gjeld. 
 
David Koht-Norbye (SP) fremmet følgende forslag: 
 
Rådmannens forslag vedtas med følgende endringer og tillegg: 


      


Pkt 1 Rådmannens forslag til budsjettskjema 2 B endres i forhold til følgende endringer: 
 
Skolestruktur, Hærland kr 6.000.000,- tas inn igjen i 2015. 
 
Under tiltak uten finansiering, som forutsettes finansiert med salg av eiendommer, prioriteres: 
I 2015: 
 
1. Kommunale gang- og sykkelveier kr 2.500.000,-, som brukes til regulering av fortrinnsvis forenkle 


gang- og sykkelvei der det kan benyttes, fra Trømborg til Mysen, Hærland kirke til Ramstad og fra 
Frydenlund til Mysen, og til avklaringer om nødvendige grunnerverv. 


2. Heis i Heggin 1 kr 3.000.000,- 
3. Høytorp fort kr 1.000.000,- 
4. Vedlikehold Eidsberg kirke kr 1.000.000,- 
5. Ny skole/svømmehall kr 2.000.000,- 


 
I 2016 – 2018: 
 
1. Kommunale gang- og sykkelveier kr 2.500.000,- hvert år 
2. Ny skole/svømmehall kr 2.500.000 i 2016 og kr 17.500.000,- i 2017 
 
Vedlikehold av Eidsberg kirke med kr 3.000.000,- i 2016 og 2017, samt utvidelse av Mysen kirkegård 
med kr 1.250.000,- forutsettes vurdert på nytt ved behandlingen av økonomiplanen for 2016-2019. 
 
Votering: 
Rådmannens forslag med endring vedrørende Edw. Ruuds barnehage ble vedtatt med 6 mot 3 
stemmer (2AP og SP). 
Igletjerns forslag ble forkastet med 7 mot 2 stemmer (2AP). 
Koht-Norbyes forslag ble forkastet med 8 mot 1 stemme (SP). 
 
 







Formannskapets innstilling med 6 mot 3 stemmer: 
Rådmannens forslag med endring vedrørende Edw. Ruuds barnehage vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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14/47: Her og Hjem Spiseri - Søknad om serverings- og skjenkebevilling 


 
Rådmannens forslag: 
 
I medhold av serveringsloven av 21.12.07 nr. 133 om endringer i lov av 13.06.97 nr. 55 og 
alkoholloven av 17.12.04 nr. 88 om endringer i lov av 02.06.89 nr. 27, alkoholpolitiske retningslinjer 
for Eidsberg kommune, punkt 15a), foreslås: 
 
Serveringsbevilling: 
1. Her og Hjem Spiseri gis serveringsbevilling.  
2. Som bevillingshaver godkjennes Her & Hjem Spiseri Thu Que Huynh. 
3. Som styrer godkjennes Que Thu Hynh med forbehold om bestått etablererprøve for 


serveringsloven. En av de ansatte skal godkjennes som stedfortreder.  
Skjenkebevilling: 
4. Her og Hjem Spiseri gis skjenkebevilling. 
5. Som bevillingshaver godkjennes Her & Hjem Spiseri Thu Que Huynh. 
6. Som styrer godkjennes Que Thu Hynh. En av de ansatte skal godkjennes som stedfortreder. 
7. Det gis alminnelig skjenkebevilling for gruppe 1, 2 og 3 for skjenkelokalet og avgrenset område 


uteservering. 
8. Det gis skjenkebevilling for gruppe 1, 2 og 3 for sluttede og lukkede selskaper for skjenkelokalet 


og avgrenset område uteservering. 
Skjenketid: 
9. Skjenketiden settes i.h.t. alkoholpolitiske retningslinjer til kl. 02.00 for alminnelig skjenking og  
        for skjenking til sluttede/lukkede selskaper for skjenkelokalet. 
10. For skjenking på uteservering vises til retningslinjene. 
Vilkår: 
11. I medhold av alkoholpolitiske retningslinjer punkt 12, settes det krav om vakter godkjent av 
        politiet fredag og lørdag fra kl. 22.00 når virksomheten fungerer som pub. 
12. I medhold av alkoholpolitiske retningslinjer punkt 12, settes det krav om vakter godkjent av 


politiet fra kl. 22.00 for særskilte arrangementer uansett aldersgrense og ukedag. 
13. I medhold av alkoholforskriftens § 8 skal innehavere av skjenkebevilling føre internkontroll med 


den virksomhet som drives i.h.t. bevillingen, alkoholloven og bestemmelser fastsatt i medhold av 
alkoholloven. Frist for fremleggelse av slik dokumentasjon settes til 01.08.14. 


14. I medhold av alkoholpolitiske retningslinjer punkt 16 skal bevillingsgebyr på kr. 4.100,- 
innbetales. Frist for innbetaling settes til 01.08.14. 


15. Skjenkebevillingen gjelder t.o.m. 30.06.14. 
16. Endelig godkjenning gis etter befaring med bevillingshaver og bevillingsmyndigheten. 
17. Vedtaket er et enkeltvedtak og kan påklages i medhold av forvaltningslovens § 28 innen 3 uker 


etter mottatt vedtak, jfr. § 29. 
 
Behandling: 
Ingen forslag. 
 
Formannskapets vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
 







14/48: Intesjonsavtale ROM eiendom og Eidsberg kommune 2014 


 
Rådmannens forslag: 
      


1. Formannskapet ber administrasjonen på vegne av Eidsberg kommune inngå Samarbeids- 
og intensjonsavtale med Rom eiendom AS basert på innholdet i avtale som er lagt frem for 
formannskapet i denne sak. 


2. Administrasjonen gis i oppdrag å bidra til at det forhandles frem et forslag til forpliktende 
avtale som kan legges frem for kommunestyret i Eidsberg for endelig behandling. 


 
Behandling: 
Ingen forslag. 
 
Formannskapets enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 


14/49: Brennemoen sør - Gnr. 1/1 - Kjøps-, forkjøpsrett og opsjonsavtale 


 
U.off. Ofl. § 23. 
 
Rådmannens forslag: 
 


1. Den fremforhandlede kjøps-, forkjøpsrett og opsjonsavtale mellom Brennemoen Eiendom 
AS og Eidsberg kommune godkjennes. 


2. Inntektene fra salget skal gå til nedbetaling av lån på 25 815 mill. kroner, jfr. 
Kommunestyresak 55/12 om utvidelse og etablering av sykehjemsplasser på Edw. Ruuds 
Omsorgssenter. 


 
Behandling: 
Ingen forslag. 
 
Formannskapets enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 


--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Miljødirektoratet


Postboks 5672,  Sluppen
7485  TRONDHEIM


Miljøvernavdelingen


Deres ref.: 2013/4388


Vår ref.: 2013/8474 432.1 CHJ


Vår dato: 28.08.2014


  


Uttalelse til planer om omdisponering av areal i Svarverud 
friluftslivsområde i Eidsberg kommune


Vi viser til deres brev datert 10.07.14 med anmodning om uttalelse til planer om etablering av 
et skytebaneanlegg i Svarverud friluftsområde i Eidsberg kommune (gnr. 204 bnr 77). Staten
v/Miljødirektoratet er rettighetshaver på eiendommen gjennom tinglyst servitutt knyttet til 
offentlig friluftsbruk av området.


Kommunen har sendt ut forslag til planprogram til offentlig ettersyn og melding om
igangsetting av detaljregulering for Hærland grustak-Nordskogen. Det er også avholdt 
«Regionalt planmøte» i Østfold fylke der det av referatet går fram at før det arbeides videre 
med planarbeidet bør det foreligge en avklaring av om Miljødirektoratet kan samtykke til 
omdisponering av areal i friluftslivsområdet. Eidsberg kommune har i e-post 30.06.14 
anmodet Miljødirektoratet om et møte for å få en slik avklaring. 


Før Miljødirektoratet tar stilling til saken ber direktoratet om at Fylkesmannen i Østfold, som 
statens regionale grunneierrepresentant, uttaler seg til saken, jf. DN-Håndbok 30-2011.


I statlig sikra friluftsområder opptrer Fylkesmannen som grunneier og rettighetshaver på 
vegne av staten innen sitt fylke, med unntak av de saker som skal behandles av 
Miljødirektoratet. I saker som behandles av Miljødirektoratet skal Fylkesmannen avgi 
uttalelse. Vi besiktet området 22.08.14.


Vurdering
Vi er godt kjent med utfordringen kommunen og Eidsberg jeger- og fiskeforening har med å 
finne en ny skytebane, etter at omlegging av E18 har medført at de har mistet muligheten til å 
bruke skytebanen på Bråtan i fremtiden. Det foreslås fra deres side å anlegge et nytt 
skyteanlegg i Hærland grustak – Nordskogen. Jeger- og fiskeforeninger bidrar med 
forvaltning, og opplæring i forvaltning, av naturen. Jakt og fiske er en viktig del av 
friluftslivet, men vi mener selve skytebanen ikke kan regnes som en naturlig del av et statlig 
sikra friluftsområde, og at det derfor er snakk om omdisponering av et areal i et statlig sikret 
friluftsområde.
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Hærland grustak – Nordskogen ligger i det statlig sikrede friluftsområdet Svarverud. Området 
er privat, men er sikret ved en servituttavtale. Avtalen legger begrensninger på bruken av 
eiendommen, noe som ble økonomisk kompensert. Servituttavtalen aksepterte retten til uttak 
av grus i dette området. Grusuttaket er styrt av en reguleringsplan for området. Så langt vi 
kjenner til går dette uttaket nå mot slutten. I reguleringsplanen er det stilt krav om forsvarlig 
terrengutforming og revegetering av området etter endt uttak.


Svarverud friluftsområde er på 20438 dekar og er i Miljødirektoratets Naturbase verdisatt som 
svært viktig. I sydøst tilgrenser det et annet statlig sikra friluftsområde, kalt Østenby skog 
(3968 dekar) i Marker kommune. Disse områdene er også en del av en nord-sør-gående 
«grønn korridor» i fylket, jf. nedenfor om regionale føringer.


I forbindelse med varsel om oppstart av reguleringsplan for å anlegge skytebane i området 
mottok vi kopi av uttalelser fra blant annet DNT Indre Østfold og Hærland IL. Disse er 
vedlagt, som informasjon om bruken av området.


Rundt det regulerte grustaket er det tydelig tilrettelagt for friluftslivet. Det er lysløype i 
umiddelbar nærhet, sør og vest for grustaket. Ut fra tilgjengelige kart over området og gamle 
stolper som fortsatt står i området ser det også ut til at det har gått lysløype øst og nord for 
grustaket tidligere. Vi ser også av tidligere sakspapirer fra reguleringsplanprosessen på 1990-
tallet at det har vært konflikter mellom lysløypa og grustaket.


Fra Hærland ILs nettside kan vi lese at Myrås skistadion ble etablert i 1976 og at lysløypa nå 
består av sløyfer på ca. 2 km og 3,5 km. Det informeres videre om at det i snørike vintre 
kjøres opp en lengre turløype mot Bergervannet.


Det er også merkede stier i området med tilrettelegging over våte partier og med skilting av 
turløyper. Skiltingen i området og uttalelsen fra DNT Indre Østfold viser til turstier til 
Bergvannet, Buviken og Myrseter. Karttjenesten turkart.no viser også et stisystem videre 
nordover til fylkesgrensa mot Akershus og sørover mot Fjellaområdet sør for E18. Flere av 
stiene er i karttjenesten også merket som skiløyper. Det er også utfartsparkering i området.


Området egner seg både til kortere dagsturer og til lengre opphold med overnatting, enten i 
nærområdet eller som en del av en lengre tur i den «grønne korridoren».


Regionale føringer 
Det har vært et langvarig engasjement på fylkesnivå helt tilbake til 1973 (Friluftsplan for 
Østfold) og i kommunene for å bevare de høyereliggende fjellaområdene i indre deler av 
fylket. Dette er fylkets relative ”villmarksnatur” med store kvaliteter for friluftsliv, 
naturopplevelse og biologisk mangfold. Østfold har svært få og små inngrepsfrie 
naturområder. 


Fylkestinget gjorde i 1967 følgende vedtak: ”Utbyggingsavdelingen anmodes om å utarbeide
forslag til plan over friluftsområder som reserveres”. En samlet plan for Østfold fylke ble
behandlet av fylkesfriluftsnemnda i møte 9. april 1973. Det ble fattet følgende vedtak:
”Fylkesfriluftsnemnda sier seg enig i de prinsipper som er lagt til grunn ved utarbeidelsen av
planforslaget. Det forutsettes at de nødvendige detaljplaner og forslag til konkrete
planløsninger blir utarbeidet i samråd med de berørte kommuner”.


Friluftsplanen for Østfold gir en oversikt over de naturressurser i fylket som har interesse for
friluftsliv, naturvern og turisme. En kategori i planen er Primærområder for friluftsliv
lokalisert til skog, se vedlagte kart fra friluftsplanen der disse områdene fremgår (se vedlegg 
3). Det heter i planen at «disse områdene er med på å danne hovedstrukturen for 
friluftsplanen for Østfold og bør være frie for store tekniske anlegg, hyttebygging og andre 
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større inngrep». Dette omfatter bl.a. skog- og fjellstrekningene i Halden – Aremark –
Rakkestad – Marker – Eidsberg og Trøgstad kommuner og at «det er det eneste større 
sammenhengende naturområde med preg av villmark i Østfold». Videre at «Området egner 
seg godt til lengre flerdagsturer sommer og vinter».


Dette er videreført også i gjeldende planer, i fylkesplan for Østfold 2009-2012 (Østfold mot 
2050) og i regional plan for vindkraft, vedtatt 2012 (se vedlegg 4 og 5).


Fylkesmannen i Østfold utga i 1993 en rapport om Østfoldlandskap av regional betydning. 
Rapporten gir en bred, samlet oversikt over de mest verdifulle og sårbare landskapsområder i
fylket. Områdenes status som regionale landskap bygger på vurderinger hos Fylkesmannen 
der et bredt spekter av kriterier er lagt til grunn. Utkast til rapporten var til høring i 
kommunene, fylkeskommunen og statlige fagetater. Målsettingen med rapporten er å gi en 
samlet oversikt over viktige kulturhistoriske, landskapsestetiske, rekreative og naturfaglige 
verneinteresser innenfor definerte landskapsenheter. Rapporten er et bidrag til avklaring av 
hvilke landskapsområder i fylket som har regional interesse og er et hjelpemiddel til å avklare 
arealkonflikter på et tidlig stadium i planprosesser.


Et av områdene i rapporten er kalt «Fjella» i Rakkestad, Eidsberg og Marker kommune. 
Området strekker seg fra området ved Lindekleppen i sør og nordover til E18 i nord. Et 
område nord for E18 ved Hærland grustak er også inkludert i avgrensningen av området (se 
vedlegg 6). Området beskrives som fylkets største sammenhengende område med karrig 
skogsmark. Området har varierende topografi, et stort antall vann, myrer og tjern. Av trusler i 
området nevnes skogsveibygging, skoggrøfting, skytebaner/støy og ny E18.


Støy og stillhetens verdi for friluftslivet
Skytebaner bidrar til støy, en støy som kan bære over et større område. Større 
sammenhengende friluftsområder med fravær av støy vil trolig få en langt større verdi i 
fremtiden etter hvert som befolkningstettheten i Østfold og Osloregionen øker.


Muligheten til å oppleve naturens stillhet er viktig for mange, både der de bor og der de ferdes 
i hverdagen og på fritiden. Nærmiljø og friluftsområder blir brukt til å koble av fra en hverdag 
med mye støy. Å oppleve stillhet og ro er blant de viktigste årsakene til at folk går på tur og 
driver med andre former for friluftsliv. For turister som kommer til Norge er stillhet en viktig
kvalitet, og den er dermed også en ressurs for turistnæringen.


«Ny» E18 i området, åpnet i 1998 og 2003, og er en kilde til støy. Dette har redusert deler av 
Fjellaområdets verdi. Det er nå planer om å breddeutvide strekningen, noe som også kan få 
følger for støy fra trafikken. Ut fra vår kjennskap er imidlertid ikke området rundt Hærland 
grustak særlig utsatt for støy fra E18. Et skytebaneanlegg vil derfor bli en ny støykilde, og vil 
bringe støy utover et nytt stort område.


Det er forskjell på støykonflikter mellom områdetyper. Det er for eksempel høyere
aksept for å høre motordur i nærturområder enn i nasjonalparker og andre uberørte områder
på fjellet, jf. Miljødirektoratets veileder til retningslinjen for behandling av støy i 
arealplanlegging TA-2115. For større utmarksområder med stor friluftslivsverdi vil selv 
hørbar støy kunne redusere friluftsopplevelsen kraftig. Det er vanskelig å hindre hørbar støy 
fra en skytebane til området rundt, selv med kraftige avbøtende tiltak.


Eventuell omdisponering av statlig sikrede friluftsområder
Det fremgår av DN-håndbok 30-2011 at utgangspunktet for forvaltningen er at områdene er 
sikret for allmennhetens friluftslivsutøvelse. Det kreves ikke noen spesiell faglige begrunnelse 
for å gå imot en uheldig disponering av et statlig sikret friluftslivsområde, og det er generelt 
ikke friluftslivsinteressene som skal dokumentere sin berettigelse i områdene. 
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Konklusjon
Av hensyn til friluftslivet og særlig den verdien stillhet i naturen har for friluftslivet vil vi 
fraråde omdisponering av deler av Svarverud friluftsområde til skytebaneanlegg. Vi mener et 
slikt skytebaneanlegg i dette området vil ha en klar negativ innvirkning på bruken av 
friluftsområdet.


Med hilsen


Dette dokumentet er elektronisk godkjent av


Kjersti Gram Andersen e.f. Carl Henrik Jensen
miljøverndirektør rådgiver


Saksbehandler: Carl Henrik Jensen


Vedlegg:
1. Brev fra Hærland IL, datert 15.05.14.
2. Brev fra DNT Indre Østfold, datert 06.05.14.
3. Kart fra Friluftsplan for Østfold, 1973.
4. Kart fra fylkesplan for Østfold, 2009-2012.
5. Kart fra regional plan for vindkraft, 2012.


Kopi til:
Eidsberg kommune e-post
Østfold fylkeskommune e-post
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Telefon 
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Telefaks 
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www.fagforbundet.no 
post@fagforbundet.no 


 


Kjære Ordfører 
  


Norsk Folkehjelp og Fagforbundet sender nå en henvendelse til alle 
landets ordførere om å bli med på et felles løft mot negative holdninger 
og diskriminering i arbeidslivet. Vi oppfordrer dere til å erklære 
kommunen med alle sine virksomheter som Rasismefri Sone. 


Rasismefri Sone er et verktøy som enkelt kan brukes til å sette fokus 
på offentlige og private virksomheters ansvar for et mangfoldig og 
likeverdig arbeidsliv. En rasismefri sone forplikter seg ved utlysing av 
stillinger til å oppfordre personer med minoritetsbakgrunn til å søke, og 
kalle inn kvalifiserte søkere med minoritetsbakgrunn til intervju. Sonen 
må også ta alle henvendelser om diskriminering på arbeidsplassen 
alvorlig og gjøre sitt beste for å forhindre at slike situasjoner oppstår. 


Konseptet startet som et samarbeid mellom Norsk Folkehjelp og 
Landsorganisasjonen (LO) i 1998. Vedlagt finner dere informasjon om 
hva Rasismefri Sone innebærer og en kontrakt som signeres og 
returneres til Norsk Folkehjelp.  
 


«Jeg kan ikke garantere at vi nå er en rasismefri bydel, men jeg kan 
garantere at vi diskuterer dette og har fokus på holdninger” 
Tove Stien, Bydelsdirektør Østensjø bydel 


 
Hvorfor bli Rasismefri Sone? I forbindelse med oppgjøret etter 
22. juli mener vi det er viktigere enn noen gang å forsvare det 
flerkulturelle samfunnet, toleransen, den folkelige deltakelsen og 
likestillingsarbeidet. Vi vil kjempe hardere, ikke bare mot 
høyreekstremister, men også for at holdningene til det store 


[Firmanavn] 
[Mottakers navn] 
[Tittel] 
[Gateadresse] 
[Postnummer og poststed] 


 
 
 
 


Vår dato: 
10.12.2012 







 


flertallet snus i retning av å omfavne, invitere, åpne og integrere. 
Det er kun på denne måten vi kan klare å dempe tilfanget til 
høyreekstreme miljøer. Å synligjøre standpunkt og handling rundt 
dette fra lokale myndigheter vil være en viktig brikke i dette 
arbeidet. Og hvis vi skal hindre rekruttering til høyreekstreme 
holdninger må vi sørge for at slike holdninger ikke finner grobunn 
blant våre kolleger, ansatte og kamerater. 
 
Videre viser stadig flere rapporter at innvandrere har et dårligere 
arbeidsmiljø enn andre yrkesaktive, at de har mindre sjanser for å bli 
kalt inn til intervju og at innvandrere med høyere utdanning sliter med 
å få jobb som sammenfaller med deres kvalifikasjoner. Norsk arbeidsliv 
er gjennomgående segregert med innvandrere overrepresentert i lavt 
betalte jobber i servicesektoren. Etnisk norske er tilsvarende 
overrepresentert i toppjobbene og bedre betalte næringer. 
 
Et delt arbeidsliv bidrar til å skape store forskjeller også i levekår 
mellom innvandrere og etnisk norske. Lav lønn og problemer med å 
komme inn i arbeid bidrar til at grupper av ikke-vestlige innvandrere 
også er overrepresentert i gruppen av fattige og de som er avhengige 
av sosialhjelp. Men arbeid er ikke bare viktig for den enkelte. Landet 
vårt trenger innvandrere i jobb framover. Ifølge Brockmann-utvalget, 
som offentliggjorde sin rapport i 2011, er velferdsstaten avhengig av at 
sysselsettingsraten øker blant innvandrere. Arbeidslivet er i tillegg den 
beste integreringsarenaen. Det er her etnisk norske har best mulighet 
for å møte innvandrere på likefot, øke kunnskapen om folk fra andre 
land og å få bearbeidet egne holdninger. 
 


«Vi skal hver dag minne oss selv og andre om grunnverdiene 
inkludering og toleranse. Gjennom kommunestyrets vedtak om Sel 
som rasismefri sone har vi fått en ramme og et verktøy som 
forsterker kommunens forpliktelse til å leve opp til disse verdiene.»  
Dag Erik Pryhn, Ordfører Sel Kommune 
 


Dere som arbeidsgivere har et spesielt ansvar for å bekjempe 
rasisme og diskriminering. Rasismefri sone gir dere muligheten til å ta 
et tydelig standpunkt samt tilgang på våre kurs og rådgivere. Et 
arbeidsmiljø uten rasisme og diskriminering får fram det beste i dine 
medarbeidere, sikrer bedre utnyttelse av de ansattes ressurser og gjør 







 


kommunen attraktiv å jobbe i. En ikke-diskriminerende 
ansettelsespolitikk forhindrer at verdifulle menneskelige ressurser går 
tapt. Det er lønnsomt både for virksomheten og samfunnet. Dette er 
god integreringspolitikk, men også god ansettelsespolitikk og en god 
strategi for å kunne konkurrere om talentene i hele befolkningen.  


 
Aktivitets- og rapporteringsplikten: Fra 01.01.2009 har Lov om 
diskriminering fått en ny paragraf som pålegger private bedrifter 
med mer enn 50 ansatte, offentlige myndigheter og arbeidslivets 
organisasjoner å arbeide aktivt og målrettet for å fremme 
likestilling og motvirke diskriminering. Rasismefri Sone er et 
konsept som kan bidra til å oppfylle disse forpliktelsene.  


For mer informasjon, ta kontakt med rådgiver Antje Bomann-Larsen på 
telefon 938 59 163, eller skriv til sone@npaid.org 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Fagforbundet     Norsk Folkehjelp 
 
 
 
Jan Davidsen     Liv Tørres  
Leder      Generalsekretær 


 





		Kjære Ordfører






Stiftelsen Mysen Idrettspark 
c/o Eidsberg Idrettsrad 


Postboks 211 
1851 Mysen 


Eidsberg kommune 
Ordf0rer Voldens vei 1 
1850 Mysen 


Invitasjon til samarbeid om utvikling av Mysen Idrettspark 


Stifte(sen Mysen Idrettspark (SMIP) inviterer med dette Eidsberg kommune til samarbeid 
omkring utvikling av Mysen Idrettspark. 


Det er lansert en stor visjon sam idretten i Eidsberg stiller seg samlet bak, og Stiftelsen 
Mysen Idrettspark har et bredt mandat fra sine eierklubber. Matet om en oppgradering av 
idrettsparken kan nas pa flere mater, og mandatet til SMIP er a vcere en padriver for en 
realisering av slik oppgradering. 


Det er et omfattende forslag som presenteres for Eidsberg kommune i denne invitasjonen. 
Forslaget som foreligger rna f0rst og fremst anses sam idrettens felles og primcere 0nske. 
Vi vil imidlertid presisere at dette er et utgangspunkt for videre arbeid, og at SMIPs 
engasjement ikke lases til forslaget slik det presenteres. 


SMIP ser det som naturlig at prosjektets eierskap, organisering, st0rrelse, lokaliseringer og 
innhold, vil matte defineres i den kommende prosessen. 


Formatet med denne invitasjonen er a igangsette en slik prosess. 


Mysen den 15.08.2014 


Stiftelsen Mysen Idrettspark 


6h~'L{LLlVt-~U~~' ~4 5;u~~ .~L 
Stina Lintho Lippestad Svein Roger Stamn~s1r0 
Leder Nestleder 


Vedlegg 1: Mysen Idrettspark, vis jon og ide 
Vedlegg 2 : SMIP - Eierklubber og styrets sammensetning 
Vedlegg 3 : 0konomi 
Vedlegg 4 : Prosjektbeskrivelse 
Vedlegg 5 : Tegninger 


Stiftelsen Mysen Idrettspark - org.nummer 812822 632 








 


Stiftelsen Mysen Idrettspark  Side 1 
 


Vedlegg 1 : Mysen idrettspark - visjon og ide 
Ingunn Herstad Hensel, leder av prosjektgruppa og Eidsberg Idrettsråd 
 
Visjonen og ideen rundt et kompaktanlegg i Mysen idrettspark kom til gjennom et formelt 
styrevedtak januar 2013 i Eidsberg idrettsråd. Vedtaket nedsatte en prosjektgruppe som skulle se på 
muligheten for å samkjøre og realisere 4 sterke anleggsbehov for skole, idrett og folkehelse i Eidsberg 
- med utgangpunkt i idrettens selv.  
 
De akutte anleggsbehovene var; 
 
1. Ny svømmehall i Mysen (skole, mosjon og idrett) 
2. Mysen videregående skoles behov for mer fleridrettsflate (ballflate) 
3. 












 


 


Vedlegg 2 : Stiftelsen Mysen Idrettspark 
 
Stiftelsen eies av følgende lag / foreninger :  
 
Eidsberg Idrettsråd    


Mysen Svømmeklubb    


Mysen Idrettsforening    


Friidrettslaget BAMSE    


Håndballklubben Eidsberg   


Mysen Tennisklubb    


Mysen Pistollag     


Askim Pistolklubb    


Hærland idrettslag    


Slitu Idrettsforening    


Eidsberg karateklubb  


Eidsberg idrettslag    
Trømborg Idrettslag 
 
 
 
Styret består av 5 faste medlemmer og 2 vara. I inneværende periode utgjør disse styret i SMIP :  
 
Leder Stina Lintho Lippestad 
Nestleder Svein Roger Stamnestrø 
Irene Teigen Paulsen 
Øivind Grefslie 
Jan-Vegard Anderssen 
 
Vara Heidi Johansen 
Vara Alf Søby   








 


 


Vedlegg 3 : Økonomi 
 
Basert på nøkkeltall fra Holte, vil en utvikling av Mysen Idrettspark, som tegnet på skissestadiet, ha 
en kostnadsramme på kr. 140.000 000,- (25 m basseng) eller kr. 170.000 000,- (50 m basseng).  
 
I de forundersøkelser som er gjort, blant annet ved å konsultere Stein Cato Røsnæs ved 
Fylkesmannens kontor, vil  man kunne påregne spillemidler for hele anlegget på inntil kr. 40.000 
000,- (25 m basseng) eller kr. 53.000 000,- (50 m basseng).  
 
Videre kan det påregnes at Østfold Fylkeskommune vil kunne forplikte seg til en fornyet, langvarig 
leieavtale. I følge opplysninger vi har mottatt, beløper leieinntekt fra ØFK seg noe varierende, men 
innenfor 600 – 900.000,- pr år. 
 
Det er i møte mellom Mysen videregående skole og SMIP signalisert at det foreligger både et akutt 
og et langsiktig behov for økning av arealer, og at dette må løses enten ved leie eller ved å bygge på 
egen tomt.  
 
Forslaget, slik det foreligger, har i tillegg rom som kan tenkes være attraktive utleielokaler for 
virksomheter som knyttes opp til idrett; Fysioterapi, helhetsklinikker etc.  
 
Idretten i Eidsberg ønsker gjennom SMIP å være en aktiv part i utviklingen av Mysen Idrettspark.  
Idrettens samlede bidrag i investeringsfasen er estimert til minimum 20.000 000,-  
 
Videre er idretten innstilt på, dersom visjonene gjennomføres og idrettene får oppgraderte anlegg av 
regional / nasjonal standard, å forplikte seg til å bidra med inntektsgivende aktiviteter i et antall år 
etter etableringen, for å bidra til dekking av løpende driftskostnader.  
 
Det arbeides på flere områder for å konkretisere det økonomiske løftet idretten selv kan bidra med, 
slik som:  


- Kartlegging av legater og fond der kan søkes om midler 
- Sponsormidler og gaver 
- Inntektsbringende aktiviteter i lokalmiljøet (folkeaksjer mv) 
- Turneringer og idrettsarrangementer 
- Bidrag til drift/vedlikehold 
- Muligheter for faste leieavtaler med feks politi, beredskapstropp, Østfold Svømmekrets, 


idrettsturisme med fast samarbeidspartner, osv. 
- Idretts-SFO og idretts-barnehage 








Vedlegg 4 : Mysen idrettspark �t beskrivelse av skisseprosjekt m/kalkyle 
Morten Andersen, medlem prosjektgruppa, arkitekt 


 


Mysen Idrettspark �t overordnet idé 


Målsettingen med prosjektet er å løse det primære/akutte behovet for svømmehall �t og samtidig 
utvide og legge best mulig til rette for alle idrettsutøvere i (og i noen tilfeller utenfor) kommunen. 


 


Prosjektet Mysen Idrettspark handler om videreutvikling av en gammel (og god) idé, og om et 
levende engasjement blant frivillige innenfor idretten i Eidsberg (gjennom Eidsberg Idrettsråd). 
Prosjektet gjenspeiler en felles 
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Mysen Idrettspark       skisseprosjekt
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Mysen Idrettspark       skisseprosjekt
Søknad om ekstraordinære tippemidler   -   Eidsberg Idrettsråd
A002   Situasjonsplan
Dato: 30.5.2013             Mål: 1:1000 (A1) 1:2000 (A3)
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Mysen Idrettspark       skisseprosjekt
Søknad om ekstraordinære tippemidler   -   Eidsberg Idrettsråd
A100   Plan underetasje (gateplan)
Dato: 30.5.2013                 Mål: 1:200 (A1) 1:400 (A3)
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Mysen Idrettspark       skisseprosjekt
Søknad om ekstraordinære tippemidler   -   Eidsberg Idrettsråd
A101   Plan 1.etasje (hovedplan)
Dato: 30.5.2013                 Mål: 1:200 (A1) 1:400 (A3)







8 7 6 5 4 3 2 1 0


9101112131415


EKSISTERENDE KULVERT


Korridor
98,5 m²


Heis
4,8 m²


Tribune
267,8 m²


Håndball
66,1 m²


Felles
278,6 m²


Trapp
15,3 m²


Trapp
14,6 m²


Trapp
16,4 m²


WC
4,6 m²


WC
4,6 m²


Speaker
5,6 m²


MIF
10,4 m²


MIF
53,9 m²


Felles
197,4 m²


(Vedlegg 3)


Mysen Idrettspark       skisseprosjekt
Søknad om ekstraordinære tippemidler   -   Eidsberg Idrettsråd
A102   Plan 2.etasje (mezzanin)
Dato: 30.5.2013                 Mål: 1:200 (A1) 1:400 (A3)
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Mysen Idrettspark       skisseprosjekt
Søknad om ekstraordinære tippemidler   -   Eidsberg Idrettsråd
A103   Takplan
Dato: 30.5.2013                 Mål: 1:200 (A1) 1:400 (A3)
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Mysen Idrettspark       skisseprosjekt
Søknad om ekstraordinære tippemidler   -   Eidsberg Idrettsråd
A130   Snitt
Dato: 30.5.2013                 Mål: 1:200 (A1) 1:400 (A3)
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Mysen Idrettspark       skisseprosjekt
Søknad om ekstraordinære tippemidler   -   Eidsberg Idrettsråd
A150   Fasader
Dato: 30.5.2013                 Mål: 1:200 (A1) 1:400 (A3)
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Faser/byggetrinn
Ved inndeling i byggetrinn, kan dette gjøres som vist. De primære
behovene er svømmehall og garderober til kunstgressbanen, og
det vil være naturlig å bygge slik at fellesarealene kan knyttes sammen
med eksisterende mezzanin (og med undervisnings- og møterom).


Funksjoner
Hovedfunksjonene i anlegget er tenkt fordelt som vist.
Det legges tilrette for utbredt sambruk av alle arealer.
Nye garderober har primærfunksjoner, men skal kunne avlaste
hverandre, og benyttes av brukere i hele anlegget. Resepsjon/
servicefunksjoner er plassert så sentralt som mulig (og er også
lett tilgjengelig via eksisterende inngang på gateplanet).


Underetasje (gateplan) 1.etasje (hovedplan) 2.etasje (mezzanin)


Underetasje (gateplan) 1.etasje (hovedplan) 2.etasje (mezzanin)
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Mysen Idrettspark       skisseprosjekt
Søknad om ekstraordinære tippemidler   -   Eidsberg Idrettsråd
A151   Arealillustrasjoner
Dato: 30.5.2013               Mål: 1:500 (A1) 1:1000 (A3)































































































































































































































































































































































